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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kíván eleget tenni a Fővárosi Ítélőtábla a 
szegregált iskolák ügyében hozott ítéletének?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fővárosi Ítélőtába az Esélyt a Hátrányos Helyzetű Gyerekeknek Alapítvány által az egyenlő 
bánásmód követelményeinek megsértése miatt indított per másodfokú ítéleteben 
(2.Pf.21.145/2018/6/I.) úgy döntött, hogy részben helybenhagyja az elsőfokú ítéletet, amely 
kimondva az érintett iskolákban a szegregáció tényét, elmarasztalta az Emberi Erőforrások 
Minisztériumát (a továbbiakban: alperes).

Az ítélet kötelezi az alperest, hogy fizessen meg 15 napon belül 50.000.000 forint közérdekű 
bírságot. A bíróság az ítéletében kifejti, hogy a per adatai az alperesi jogsértést igazolták. Az 
alperesi felróható magatartás jelentős súlyára, a szegregációval érintett cigány gyermekek nagy 
számára tekintettel a közérdekű bírság kiszabása indokolt szankció, annak a jövőre nézve 
visszatartó ereje van. Az alperes költségvetését jelentősen megterhelő összeg alkalmas arra, hogy az
alperest a szegregáció felszámolására irányuló hatékony intézkedések megtételére ösztönözze.

Ezen túl megállapította a bíróság azt is, hogy az elsőfokú bíróság jogszerűen kötelezte az alperest 
arra, hogy adjon utasítást a megjelölt iskolák vonatkozásában a fenntartói jogokat gyakorló 
államigazgatási szervek számára deszegregációs intézkedési tervek elkészítésére. Mivel az 
integráció csak megfelelő felkészülés és átmenet esetén lehet sikeres, ehhez pedig elengedhetetlen a
deszegregációs terv kidolgozása, szakértő bevonásával.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter urat:

Miként kíván eleget tenni az EMMI a Fővárosi Ítélőtábla ítéletének? 

Terveik szerint mikorra készülnek el az érintett iskolákkal kapcsolatos deszegregációs tervek? 



Megkezdték-e már a kidolgozásukat és kik a munkába bevont szakértők? 

Mit kíván tenni az EMMI annak érdekében, hogy a bíróság által is feltárt elkülönített oktatás 
megszűnjön Magyarországon? 

Megfizette-e az EMMI a bíróság által megítélt közérdekű bírságot és ha igen, milyen célra és kinek 
a részére? 

Amennyiben a közérdekű bírásg megfizetésére még nem került sor: milyen közérdekű célra kívánja 
fordítani az EMMI az ítéletben megjelölt 50.000.000 forintot? 
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